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ELŐLAP

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
9. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. augusztus 27-én, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
4 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné, Zverkó Pál
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Horváth Erzsébet óvodavezető
Óvári László Gödöllői Vízgazd.Társ.ügyvezető igazgatója

Érdeklődők: Ciuleacné Drajkó Adrienn, Dávid Barbara, Dónusz Attila, Papp László, Pintér
Ferenc, Rottek Ferenc, Varga Richárd

Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
            Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Napirendek:

1. Tó karbantartás megbeszélése
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

2. Tájékoztató az Angyalvár óvoda tanévkezdéséről
Előadó: Horváth Erzsébet intézményvezető

3. Angyalvár Óvoda alapító okiratának módosítása és rendelet hatályon kívül helyezése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

4. HVB tagjainak és póttagjainak megválasztása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

5. Őszi Vigalom előkészítése
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

6. Egyebek

Napirend utáni hozzászólások

Hozott határozat: 60/2019.(VIII.27.) –  70/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat
Hozott rendelet nem volt.

Zárt ülés nem volt.
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
9. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. augusztus 27-én, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
4 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné, Zverkó Pál
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Horváth Erzsébet óvodavezető
Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója

Érdeklődők: Ciuleacné Drajkó Adrienn, Dávid Barbara, Dónusz Attila, Papp László, Pintér
Ferenc, Rottek Ferenc, Varga Richárd

Szórágy Gyuláné polgármester üdvözölte az alpolgármestereket, a meghívott vendégeket, a megjelent
képviselőket és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés
határozatképes, így azt 18 óra 10 perckor megnyitotta.
A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kelemen Gyuláné és Villányi Péterné
képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.
Elmondta a képviselőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat javasol
megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok
megtárgyalására. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett.

Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
            Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Mielőtt a lejárt határidejű határozatokról beszélnénk, szeretném a testületet a pályázatokról röviden
tájékoztatni.
A Magyar Falu Program keretében pályázatot nyújtottunk be az óvoda férőhely bővítésére. A
pályázatíróktól azt az információt kaptuk, hogy bölcsödére nem fog kiíródni pályázat, viszont lehetőség
volt arra, hogy, - mivel az óvodai gyermeklétszám indokolta – férőhely bővítésre pályázhattunk. Az
óvoda épületének egy szárnnyal való bővítését pályáztuk meg teljes berendezéssel és teljes tetőcserével.
Jelenleg  az  az  elképzelés,  hogy  ha  letelik  az  öt  éves  fenntartási  időszak,  -  mely  idő alatt  mint  óvodai
csoportszoba funkcionálna az új szárny – át lehet alakítani bölcsödévé. Ez a pályázat 100 %-os
támogatottságú.
Nyert továbbá egy defibrillátoros pályázatunk is. Varga Zoltán alpolgármester és felesége elvégezték a
defibrillátor használatához szükséges tanfolyamot. Így három darab készülék áll rendelkezésre a
faluban.
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Dávid Barbara érdeklődő állampolgár:
Az önkormányzat ajtajához szeretnénk egyet kihelyezni. Számkóddal fog nyílni. Bárki hozzáférhet.
Egyet pedig vagy a tűzoltóságnál, vagy a polgárőröknél helyezünk majd el. Szeretném, ha ez az
információ is és a mentők, rendőrség, tűzoltóság elérhetősége is  - akár egy hűtőmágnes formájában -  el
lenne juttatva minden családhoz. Sokan nem tudják, hogy milyen telefonszámokat kell hívni vészhelyzet
esetén.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem,
hogy kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született:

60/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási
kötelezettséget megszünteti:

18/2019(IV.30.); 19/2019(IV.30.); 20/2019(IV.30.); 21/2019(IV.30.);
22/2019(IV.30.); 23/2019(IV.30.); 24/2019(IV.30.); 25/2019(IV.30.);
26/2019(IV.30.); 27/2019(IV.30.); 28/2019(IV.30.); 29/2019(IV.30.);
30/2019(IV.30.); 31/2019(IV.30.); 32/2019(IV.30.); 33/2019(IV.30.);
34/2019(IV.30.); 35/2019(IV.30.); 36/2019(IV.30.); 37/2019(IV.30.);
38/2019(V.28.); 39/2019(V.28.); 40/2019(V.28.); 41/2019(V.28.);
42/2019(V.28.); 43/2019(V.28.); 44/2019(V.28.); 45/2019(V.28.);
46/2019(V.28.); 47/2019(V.28.); 48/2019(V.28.); 49/2019(VIII.1.);
50/2019(VIII.1.); 51/2019(VIII.1.); 52/2019(VIII.1.); 53/2019(VIII.1.);
54/2019(VIII.1.); 55/2019(VIII.1.); 56/2019(VIII.1.); 57/2019(VIII.1.);
58/2019(VIII.1.);       59/2019(VIII.1.);

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a
nyilvántartáson vezesse át.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

Ciuleacné Drajkó Adrienn és Dónusz Attila érdeklődő állampolgárok 18 óra 16 perckor érkeznek az
ülésre.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A Várjátékok elszámolását is megküldtem mindenkinek. Az EFOP pályázat keretében két rendezvényt
is tartottunk a Várjátékokon. Így azok fellépőinek költségét ebből a pályázatból tudtuk finanszírozni. A
Kárpátia együttes koncertjét pedig egy másik pályázatból fizettük, tehát ezek az önkormányzat
költségvetését nem terhelték.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Szinte minden évben mínusszal zárjuk a Várjátékokat. Tudomásomra jutott, hogy minden civil szervezet
plusz pénzt kapott a rendezvény után. Milyen címen lettek ezek kiosztva?
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Szórágy Gyuláné polgármester:
Ezek bérleti díjak. Az önkéntes tűzoltók odaadták a színpadot, a polgárőrök biztosították a helyszínt,
tehát mindenkinek a saját tevékenységi körében elvégzett munkára lett adva a pénz.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Az áramellátás plusz költség volt a Kárpátia koncert miatt. Tehát ha ez a költség nem jön be, akkor azt
mondhatom, hogy 413.000 Ft a nyereség?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Igen. Amennyiben nincs más kérdés a napirenddel kapcsolatban, szavazásra teszem: aki elfogadja a VI.
Várjátékok elszámolását, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az elszámolást és a
következő határozat született:

61/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a VI. Várjátékok
elszámolását 1.454.000 Ft. bevétellel és 1.470.000 Ft kiadással elfogadja. A 16.000
Ft összegű többletkiadást a tartalékalapból kell fedezni.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat nyilvántartásokon történő
átvezetéséről gondoskodjon.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Napirendek:

1. Tó karbantartás megbeszélése
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Szórágy Gyuláné polgármester:
Az előző ülésünkön már felvetődött ez a téma, akkor kérték a képviselők, hogy hívjam meg az
Ügyvezető Igazgató Urat, és próbáljunk valamilyen kompromisszumot kötni a tó kotrásával
kapcsolatban. Mi erre beterveztünk 10.000.000 Ft önerőt a költségvetésünkbe, de a bevételeink nem úgy
alakultak, ahogy azt terveztük. Van-e arra lehetőség, hogy ezt a feladatot szakaszolva oldjuk meg?

Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója:
Köszönöm a meghívást. A tó jelenlegi formájában élvezhetetlen a lakosság számára. Az élővilág
számára már nem annyira. Sok olyan növény és állat van ott, ami nem biztos, hogy védett. Fel lehet két
ütemben újítani a tavat, csak szerintem nincs értelme. Ami menetközben felmerült, a helyi
tapasztalatokat figyelembe véve hagyhatunk középen egy szigetet, ami költési időszakban jó lehet a
madaraknak. Ez járható út. A partvonalat géppel körbe tudjuk kotorni, így ezért kb. 1-1.5 M forinttal
kevesebbért tudjuk elvégezni a munkát. Tehát, ha korábban ajánlottunk 14.8 M forintot, akkor 13.2 M
Ft-ot tudok ajánlani. A műszaki tartalom módosítással, ami nem jelent kevesebb iszapkitermelést, mert a
sziget  és  a  part  közötti  részeken  mélyebben  kell  kotorni.  Figyelni  kell  az  agyagrétegre,  mert  ha  ezt  a
réteget megsértjük a gép kanalával, akkor elmegy a víz a tározóból és nem is jön vissza. Az ajánlott árat
kb. egy évig tudom tartani. Fel tudom ajánlani azt is, hogy két részletben adok fizetési kedvezményt,
tehát 50%-át kifizetik akkor, amikor mi végzünk a munkával, a másik 50 %-ot március 31-ig. Nem kell
előttem dönteni, nem szeretném befolyásolni az Önök döntését. Kérdéseikre szívesen válaszolok.
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A doktor úr, mint megfigyelő küldött nekünk egy listát, hogy mely védett madarak fészkelnek. Vannak
védett és fokozottan védett fajok. A kimutatás szerint március és április hónapban a nem védett
madaraknak van költési időszaka, tehát ekkor tulajdonképpen el lehet végezni a kotrási munkálatokat.
Ezt azért tartottam fontosnak elmondani, hogy ezt figyelembe véve, könnyebben lehet döntést hozni.

Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója:
Önöknek most el kell dönteniük, hogy mocsarat szeretnének, vagy tavat. Azok a madarak, amelyeket Ön
említett, kifejezetten a mocsaras területet szeretik, ezért jöttek ide. A kotrási munkákat kora tavasszal,
vagy kora ősszel lehet végezni. Van a testületnek egy felelőssége, van egy üzemeltetési engedélyük. Ha
nem az engedélynek megfelelően üzemeltetik ezt a tározót, akkor a Vízügyi Hatóság kötelezni fogja
Önöket a kotrásra, a Természetvédelmi Hatóság pedig kérheti, hogy tessék átminősíteni a tavat
mocsárrá.

Piroska János alpolgármester:
Amikor megkaptuk a Vízügyi Hatóságtól az engedélyt, tulajdonképpen egy 1 ha-os egybefüggő tó
működtetésére adták meg az engedélyt. Vajon mi idézte elő, hogy idáig fajult a dolog? Nem megfelelő
technológiát alkalmaztak a megépítésénél? Nem elegendő a vízmélység?

Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója:
Ahhoz, hogy ne melegedjen fel annyira a víz, ne algásodjon el, ahhoz minimum 1.5-1.7 m-es vízoszlop
kell.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ez 100%, hogy nem volt akkora. Szakemberek tervezték, szakemberek adták ki rá az engedélyt, ők nem
látták, hogy csak 70-90 cm víz? Mi nem értünk ehhez, ezért bíztuk tervezőre, szakemberre. A Hatóság
kiadta rá az engedélyt, ez alapján készült el a tó. Ezért nem értem, hogy hol a hiba?

Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója:
Én nem hibáztatom az önkormányzatot, mert Önöknek ehhez nem kell érteni. Az az általános
üzemeltetési tapasztalat, hogy ha nincs meg a megfelelő vízmélység, akkor elnádasodik,
elmocsarasodik. Ez a természetföldrajzi környezettől függően előbb utóbb megtörténik. Ez a tó olyan
természetföldrajzi környezetben található, - valószínűleg több a napsütéses órák száma, nagyobb a
párolgás, - hogy ez ilyen hamar bekövetkezett.

Varga Zoltán alpolgármester:
Mi van akkor, ha a kotró elkezdi mélyíteni a tavat mondjuk 1.4 m vízmélységig, de 1 m-nél ott van az a
bizonyos agyagréteg, amit ha átszakít, elmegy a víz?

Óvári László Gödöllői Vízgazdálkodási Társulás ügyvezető igazgatója:
Önöknél vastagabb az agyagréteg, ez biztos, mert a Morgó patak mellett van és valami rétegződés az
évezredek alatt kialakult ott. Ha a víz le lenne engedve a tóból, akkor még szebb munkát lehetne
végezni.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Köszönjük szépen a tájékoztatást! Meg fogjuk beszélni és megküldjük a testület döntését.

19 órakor Óvári László távozik az ülésről.

Piroska János alpolgármester:
Úgy gondolom, hogy az egész megépítési folyamatot újra kell vizsgálni. Mindent meg kell nézetni.
Lehet,  hogy az építés folyamán történt egy olyan hiba,  ami elcsúszott,  ami miatt  most itt  tartunk. Meg
kell vizsgálni, hogy minden úgy épült-e meg, ahogy a tervekben szólt. Sem ez a testület, sem az utánunk
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következő testület nem fog erre megoldást találni, mert a költségvetési számok ismeretében nem lesz
akkora módosulás, hogy szabadon lebegtethető pénzek legyenek.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Biztos, hogy úgy épült meg, ahogy a tervekben szerepelt, mert különben nem adtak volna ki rá
üzemeltetési engedélyt, amit megkaptunk. A műszaki ellenőr végig itt volt, jegyzőkönyvek készültek.

A jelenlévők hosszasan ötleteltek, mondták el véleményüket a vélhető hibák elhárítására vonatkozóan és
javaslatok hangzottak el a tókotrás esetleges folytatására is.

Piroska János alpolgármester:
Mi laikusok vagyunk ebben a témában. Fel kell kérni egy szakembert, aki az egész tényállást kivizsgálja
és szakmailag alátámasztja. Végezzenek próbafúrást, hogy hol van a vízzáró réteg.

Zverkó Pál képviselő:
Jelen pillanatban van szerződéstervezetünk a tókotrásra?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Igen van, de még nincs aláírva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A pályázatot dr. Hegyi Árpád készítette, aki a gödöllői egyetemen tanít. Kérjük fel őt?

Piroska János alpolgármester:
Szerintem egy kívülálló szakembert kell felkérni.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Én abban látok még lehetőséget, hogy ha nem lehet lejjebb menni, akkor mennyiért csinálnak tisztítást,
hogy legalább a nád legyen eltakarítva. Előbb-utóbb mocsár lesz ott.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Akkor tehát kérjük fel dr. Hegyi Árpádot, egyrészt, hogy végezzenek próbafúrásokat, másrészt, hogy mi
lenne a további teendő?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Erről tájékoztatjuk a gödöllőieket is, hogy idén már nem lesz munkavégzés addig, amíg szakember nem
vizsgálta meg a helyzetet.

A  testület  egyhangúlag,  6  igennel,  0  ellenszavazattal  és  0  tartózkodással  elfogadta  a  javaslatokat  és  a
következő határozatokat hozta:

62/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy
keressen meg szakembert és kérje fel arra, hogy végezzen próbafúrást annak
megállapítására, hogy a vízzáró rétegek hol helyezkednek el. Kérje fel továbbá arra,
hogy adjon javaslatot a tóval kapcsolatos további teendőkre.

Határidő: 2019. október 13.
Felelős: polgármester



7
63/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2019. évre betervezett tó
tisztítására fordítandó összeget nem kívánja felhasználni az idei évben. A tó
tisztításával kapcsolatos feladatok elvégzését vizsgálatok lefolytatása után 2020-ban
kívánja megvalósítani.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatokat az érdekeltekkel közölje.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

2. Tájékoztató az Angyalvár óvoda tanévkezdéséről
Előadó: Horváth Erzsébet intézményvezető

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Kérném a Tisztelt Testületet, hogy először a két beadványt tárgyalják, majd ezután beszéljünk a
konyhafelújítási pályázatról.

Kovács Ágnes képviselő:
A nyugdíjas kolléganő bére mit takar itt?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Egy évvel ezelőtt lett megtervezve a nyugdíjba vonuló kolléganő bére és abból eredő bérmaradvánnyal
számoltunk. Vannak máshol is maradványok, tehát az az összeg nem lesz annyi.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Mennyi időre szólna a pedagógiai asszisztens alkalmazása?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Egy éves határozott időre szól.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Most hány óvodással indultok szeptemberben?

 Horváth Erzsébet óvodavezető:
 Szeptember  1-én  26  fő nagycsoportos,  de  ez  27  fő,  mert  egy  gyermek  sni-s  és  két  főnek  számít.
Szeptember 9-én már a kiscsoportban is 26-an leszünk, október 1-én pedig már 27-en. Összesen 54 fő,
és utána még várhatóak a 3. életévüket betöltöttek is. December 1-től nyugdíjba megy egy kolléganő,
tehát maradok én két gyakornok óvónővel.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Pénzügyi szempontból feladatmutató finanszírozás van. Ez azt jelenti, hogy mindig az október 1-i
statisztikai állapot szerint számolják ki, hogy mennyi pénz illeti meg az óvodát. Ha az idei október 1-i
statisztikai létszám magasabb lesz, mint a tavalyi, akkor biztos, hogy a bérre is több pénzt adnak még az
idei évre.

Piroska János alpolgármester:
Ha jól értelmezem, akkor az október 1-i statisztikai adatok alapján az állami támogatás mértéke tól-ig
határig változhat. Ha most felvesszük a pedagógiai asszisztenst és jövőre megváltozik a
gyermeklétszám, akkor mi lesz a továbbiakban?
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Horváth Erzsébet óvodavezető:
Egy évre, határozott időre vennénk fel őt, 2019.09.01-től 2020.08.31-ig. Az állam csak 3. csoport
kialakításakor finanszírozza le a pedagógiai asszisztens alkalmazását. Nem tudunk 3. csoportot nyitni,
mert – bár a gyermeklétszám indokolttá tenné – de a megnyitás költségei stb. sokba kerülnek, nem
gazdaságos, és nem tudjuk, hogy a magas gyermekétszám meddig várható.  A pedagógiai asszisztens az
óvónői feladatokat nem tudja átvenni, nem is fogja átvenni. Ő a gyerekekkel van, segít az altatásban és
mindenben, amiben tud.

Piroska János alpolgármester:
Ha te, mint óvodavezető azt mondod, hogy az óvoda szabályszerű működéséhez ezek a feltételek
szükségesek, akkor a testületnek nem lehet ellenvetése.

A  testület  egyhangúlag,  6  igennel,  0  ellenszavazattal  és  0  tartózkodással  elfogadta  a  javaslatokat  és  a
következő határozatot hozta:

64/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, hogy az
Angyalvár Óvodában a megnövekedett gyermeklétszám miatt 2019. 09. 01-től 2020.
08. 31-ig pedagógiai asszisztens kerüljön alkalmazásra.
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a határozat végrehajtásáról
gondoskodjon.
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy amennyiben átcsoportosítás szükséges, arra
tegyen javaslatot.

Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: intézményvezető és polgármester

Szórágy Gyuláné polgármester:
Szeretném megköszönni az óvodapedagógusok, konyhások és valamennyi óvodai alkalmazott munkáját.

Kovács Ágnes képviselő:
Nagyon szép, részletes beszámolót kaptunk. Rendben vannak a külső kapcsolatok, a személyi feltételek
is. Úgy gondolom, hogy az iskola és az óvoda kapcsolata jó, működőképes.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Aki elfogadja az Angyalvár Óvoda tanévkezdéséről szóló beszámolót kérem, hogy kézfelemeléssel
jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és a
következő határozatot hozta:

65/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Angyalvár Óvoda éves
beszámolóját elfogadja.
Felkéri az intézményvezetőt, hogy a jövőben is biztosítsa az intézmény megfelelő
színvonalon történő működését.

Határidő: folyamatos
Felelős: Intézményvezető
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Horváth Erzsébet óvodavezető:
Az étkezéssel kapcsolatban szeretném elmondani, hogy jövő héten elindul az iskola és az óvoda is. Ami
problémát jelent az az, hogy a konyhát sajnos nem tudjuk elindítani. Az óvoda az iskolának napi 370 Ft-
ért biztosítja csak az ebédet. A szolgáltató 680 Ft + 100 Ft költséggel tudja biztosítani. A 100 Ft a
dobozok ára, amiben az ételt szállítják. Ehhez nekünk még evőeszközt kell vásárolnunk. A különbözet
410 Ft, amit a gyereklétszámmal beszorozva, napi 45.100 Ft/nap többletköltséget jelent. Ahhoz, hogy a
konyha indulni tudjon, mindennek a helyén kell lennie. Én az ételek előállításához csak úgy tudok és
csak úgy fogok felelősséget vállalni, ha minden rendben lesz. A jelenlegi helyzetben nem tudom vállalni
az iskolások tízóraijának és uzsonnájának biztosítását. Bírság kiszabása esetén én nem adom a nevemet.
El kell dönteni, hogy mi legyen. Megrendeljem az iskolásoknak az ebédet az említett többletköltséggel?
Ha igen, ki fogja azt állni, kire fogjuk hárítani? Az óvodás gyerekeknek 370 Ft-ért biztosítunk
háromszori étkezést, a szolgáltató 580 Ft-ért. Ehhez tesszük még hozzá a tízórait és uzsonnát, így 708
Ft-ra jövünk ki. A 77.740 Ft/hét különbözetet kénytelen vagyok felvállalni, mert másképpen nem tudjuk
megoldani. Mosogatni nem tudunk, a vizet vásároljuk a gyerekeknek.

Piroska János alpolgármester:
Hol tart a konyhafelújítás?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Megjöttek  a  szagelszívók  is.  A ventilátor  nem volt  jó,  nem tudott  volna  rákötni  a  villanyszerelő,  mert
nem volt kimenete-bemenete. Holnap jön meg az új ventilátor. Az étkező le van burkolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A jogszabályok értelmében a szülőkre nem lehet ráterhelni a rezsiköltséget, azt a szolgáltatónak kell
biztosítani, aki jelen esetben az önkormányzat. Az ebédet mindenképpen biztosítani kell, a tízórait és
uzsonnát átmenetileg nem tudja az önkormányzat biztosítani.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Mikor nyert ez a pályázat?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Tavaly.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Ez a pályázat eszközbeszerzésről szólt. Mikor kezdődtek az eszközbeszerzések? Ha megvolt rá a pénz,
akkor miért nem lehetett az eszközöket időben beszerezni, időben elkezdeni a munkát? Amikor
elkezdődött az eszközök beszerelése, akkor derültek ki a problémák. Kiderült, hogy olyan eszközöket
szereztünk be, ami az áramot sem bírja. Ez is plusz pénz, ezt is augusztusban csinálták meg. Neked,
mint intézményvezetőnek kötelességed lett volna tájékoztatni minket is és a polgármester asszonnyal is
tartani a kapcsolatot, ha látod, hogy ilyen helyzet állt elő.
Van két szakácsnő és két konyhai kisegítő és egy élelmezésvezető. Ha mindent becsomagolva kaptok,
akkor a négy embered mit csinál? Esetleg tízórait csomagol, a bérüket viszont teljesen megkapják. Itt
lehetne költséget megtakarítani. El lehet küldeni őket szabadságra, vagy valami.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Ezt  a  pályázatot  nem  én  pályáztam.  A  felelős  az  önkormányzat.  Ha  felelőst  akarsz  találni,  az  nem  én
leszek. A pályázatról nem kaptam olyan felvilágosítást, amilyet kellett volna. Azt a tájékoztatást
kaptam, hogy a felújítás június 1-vel elkezdődik. Ettől függetlenül két hétig ott maradtam a pácban, ki
kellett derítenem, hogy mikor kezd a vállalkozó. Az utolsó nap kipakoltuk az egész konyhát. Harmadik
héten megjelent a vállalkozó és felvilágosított, hogy ez egy akadálymentesítési pályázat, ami a konyhai
gépekre is ki lett írva. Az, hogy a pályázatíró nem vette figyelembe, hogy az általam összeírt gépek nem
építhetők be a konyhába, nem az én felelősségem.
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Szórágy Gyuláné polgármester:
A pályázat tehát arról szólt, hogy az étkezőt rendbe lehet tenni, akadálymentesíteni lehet, és konyhai
eszközöket, berendezéseket lehet beszerezni.

20 óra 05 perckor Ciuleacné Drajkó Adrienn távozik az ülésről.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Még annyit szeretnék elmondani, hogy a szabadságomat gyakorlatilag ezzel töltöttem, úgyhogy
szeretnék elmenni 10 nap szabadságra és el is fogok menni.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Az én mondandómnak az volt a lényege, hogy nincs összhang köztetek, az önkormányzat és az óvoda
között. Ha valami baj van, neked azonnal jelezned kell.

Kovács Ágnes képviselő:
Az eszközbeszerzési listát megkaptad kb. fél-háromnegyed éve.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
A pályázat benyújtásakor kaptam meg. Miután nyert a pályázat, arról volt szó, hogy tavaly nyáron meg
is  valósul.  Akkor  ez  valamiért  nem  történt  meg.  Akkor  én  jeleztem,  hogy  jó  lenne  beszerezni  az
eszközöket még abban az évben. A pályázatírónak lett volna a feladata megtervezni a konyhát, hogy
melyik gép hová helyezhető stb.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Az vitathatatlan, hogy Erzsike maximálisan részt vett úgy a pályázatban, hogy beszerezte az
árajánlatokat. Az egész pályázat úgy indult, hogy azt gondoltuk, hogy a konyhát is fel lehet újítani, de az
akadálymentesítésnek és az étkező felújításának akkora volt a költségvetése, hogy az már nem fért bele.
15 M Ft állt rendelkezésre. A kivitelező is hitegetett, hogy mikor tudja elkezdeni a munkát. Tavaly a
szolgalmi időre való hivatkozás miatt nem jött.

20 óra 18 perckor megérkezik az ülésre Rottek Ferenc érdeklődő állampolgár.

Piroska János alpolgármester:
Az egész eszközbeszerzéssel az a probléma, hogy az új eszközök más bekötési rendszert igényelnek,
mint a régiek. A csővezetékek is nagyon le voltak már amortizálva, tehát ezeket is célszerű volt cserélni.
Sajnos egy baj, tízet hoz magával. Senki nem volt felkészülve a váratlan problémákra.

Piroska János alpolgármester részletesen ismerteti a jelenlévőkkel, hogy konkrétan milyen munkáltokat
végeznek a szakemberek. Elmondta, hogy egymással egyeztetve végzik el a felmerülő feladatokat.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Sajnos, amit az elmúlt évek alatt megspóroltunk, azt most rá kell fordítani arra, hogy működőképes
legyen az óvoda és a konyha. Soha nincs olyan pályázat, ahol mindent előre felmérnek, és nincs pénz
ráfordítás a végrehajtás során. Az önkormányzat ki van szolgáltatva a vállalkozóknak, hogy mikor
jönnek munkát végezni, s ez problémát jelenthet sok esetben.

Piroska János alpolgármester:
A múlt testületi ülésen, amikor felvetődött a tó és az óvoda kérdése, akkor én azt a javaslatot tettem,
hogy a költségek fedezésének érdekében a testület még olyan megoldásban is gondolkodhat, hogy a
költségvetésben betervezett tófelújítási költségeket csoportosítsuk át és az óvoda felújítására legyen meg
a fedezet. Mindenféleképpen meg kell oldani a problémát.
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A gyerekek részére az ebédet biztosítanunk kell, de úgy gondolom, hogy a tízórai és uzsonna
bekészítésére meg lehetne kérni a szülőket. A konyhai dolgozók átmehetnek az iskolába és segíthetnek
az ételek kiosztásában.

A jelenlévők hosszas beszélgetést folytattak arról, hogy hogyan lehetne a legegyszerűbben szervírozni
az ételeket, majd a testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az következő
határozatot hozta:

66/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a konyha felújítása miatt
annak befejezésére nem tudja biztosítani az iskolás gyermekek részére a tízórai, ebéd
és uzsonna elkészítését. Az ebéd biztosítása vásárolt étkezés keretében, külső
szolgáltató által kidobozolva, ideszállítva történhet. Az ebédeltetéssel kapcsolatos
többletköltséget az önkormányzat vállalja.
A testület felkéri az oktatási intézmény vezetőit, hogy a határozatról a szülőket
tájékoztassa.

Határidő: azonnal
Felelős: intézményvezető

3. Angyalvár Óvoda alapító okiratának módosítása és rendelet hatályon kívül helyezése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A  májusi  testületi  ülésen  döntés  született  arról,  hogy  az  óvoda  alapító  okiratát  át  kell  dolgozni.  Több
dolog is felmerült. Vannak olyan rendellenességek, amelyeket nem tudunk itt helyben, szakember
segítségével megoldani és a jogszabály nem is teszi kötelezővé. Ezek tehát kikerületek az alapító
okiratból. Az intézményvezető elmondta, hogy nem tudja biztosítani a szlovák nyelv oktatását, ez is
kikerült az okiratból. Ezt a módosított alapító okiratot kellene most elfogadni. A módosítást az
Államkincstár csak 2020. június 1-től tudja bejegyezni.

A testület az elhangzottakkal egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett
és következő határozatot hozta:

67/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztésben foglalt
melléklet szerint elfogadja az Angyalvár Óvoda módosításokkal egységes
szerkezetbe foglalt új alapító okiratát.
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a módosítások hatályba lépéséről
gondoskodjon.

Határidő: 2020. június 1.
Felelős: intézményvezető

21 óra 08 perckor Dónusz Attila érdeklődő állampolgár távozik az ülésről.
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4. HVB tagjainak és póttagjainak megválasztása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Közelednek az önkormányzati választások és ez azt is jelenti, hogy a Helyi Választási Bizottságnak az
újraválasztása szükséges 5 évre. A település eredménye úgy alakul majd ki, hogy a Helyi Választási
Bizottság a két szavazókör eredményét összesíti és ebből alakul ki, hogy ki lesz a polgármester és kik
lesznek a képviselők. Feladatuk még a jelöltek nyilvántartásba vétele, valamint sorsolással fogják
eldönteni, hogy a jelöltek milyen sorrendben kerülnek fel a szavazólapra.
A bizottság három főből áll, ehhez kell még póttagokat is megválasztani.
Én az alábbi személyek megválasztását javaslom tagoknak:
Varga Ferencet, ő a Petőfi telepen lakik, 5 évvel ezelőtt is tag volt, de akkor összeférhetetlenség miatt
kiesett.
Horváth Erzsébet már részt vett a bizottság munkájában.
Holmáné Kovács Márta is jártas önkormányzati ügyekben, tehát megfelelően el tudná látni a feladatot.
Két póttagra gondoltunk, Bekes Klára és Gulyásné Szabó Zsuzsanna személyeket javaslom
megválasztani.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és következő
határozatot hozta:

68/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a választási eljárásról
szóló 2013. évi XXXVI. törvény 23.§.-ban foglaltak alapján, az
előterjesztésnek megfelelően Nógrád Község helyi választási bizottság tagjaiul,
az alábbi tagokat és póttagokat választja meg:
Tagok:
Holmáné Kovács Márta Magdolna – 2642 Nógrád, Rákóczi utca 7.
Horváth Erzsébet – 2642 Nógrád, Petőfi utca 1.
Varga Ferenc – 2642 Nógrád, Petőfi lakótelep 17.

Póttagok:
Bekes Klára Veronika – 2642 Nógrád, Szondi u. 72.
Gulyásné Szabó Zsuzsanna – 2642 Nógrád, Vasút sor 19
.
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a bizottság eskütételéről és működésről
gondoskodjon.

Határidő: azonnal és folyamatos
Felelős: jegyző

5. Őszi Vigalom előkészítése
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Szórágy Gyuláné polgármester:
A fellépők között a testvértelepüléseket fogjuk köszönteni. Kértünk árajánlatot neves művészek
fellépésére, de nagyon drágák.
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A polgármester felolvassa az árajánlatokat a fellépő sztárvendégekre vonatkozóan. Elhangzott Kökény
Attila, Csík zenekar, Bereczki Zoltán meghívásának lehetősége. A testület javasolta, hogy még több
előadóra kérjen be a polgármester árajánlatokat. Ismertette továbbá a programtervezetet is.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A fellépési díjakat, hangosítást tudnák az EFOP pályázatból fedezni, a járulékos költségeket pedig saját
önkormányzati pénzből. Ha jól sikerül a bál, abból várható 375.000 Ft. tombolából 100.000 Ft és
étkezési jegy eladásból 300.000 Ft bevétel. A feladatok megbeszélésére külön összehívom a képviselő-
testület tagjait és a civil szervezetek vezetőit. Ennek időpontjáról értesítem az érintetteket.

6. Egyebek

- Magyar Falu program új alprogramjai

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Újabb pályázati lehetőségek vannak a Magyar Falu Program keretében, amelyek 100 %-os
támogatottságúak. Szeptember elején lehet pályázatot benyújtani óvoda udvar felújítására, valamint
íródott ki pályázat temető fejlesztésre is. Itt szükségesnek tartanám a hűtő cseréjét, mert a mostani már
elavult, régi és urnafal kialakítása is jó lenne.

Kelemen Gyuláné képviselő:
A kerítést is tovább lehetne építeni és rendes szeméttároló is kellene. Ezen kívül a járdát is végig kell
építeni.

Piroska János alpolgármester:
A haranglábat is fel kell újítani.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Kivel készíttessek költségvetést mindezekre, a Boltív Bau Kft-vel?

Piroska János alpolgármester:
Megkérdezem a Parlamentkő Kft.-t. Az urnafalat hogyan képzeljük el, milyen legyen?

A jelenlévőktől több lehetőség hangzott el erre vonatkozóan. Egyet értettek abban, hogy jól látható,
könnyen megközelíthető legyen és szükség esetén lehessen bővíteni.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Az óvoda udvarának felújításával az lesz a gond, hogy ha nyer az óvoda bővítési pályázat, akkor az új
épület az udvarból veszi el azt a területet, ahová játékokat lehet elhelyezni.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ha nyer a pályázat, visszatérünk erre. Ezeken kívül utak, járdák felújítására is lehet pályázni 30 M Ft-ig.
Nagyon rossz állapotú a Hunyadi utca alsó fele, a Gárdonyi utca, a temető felé vezető út, és a Petőfi utca
is.

A képviselők ezután állást foglaltak, hogy mely utakra legyen a pályázat benyújtva.
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Szórágy Gyuláné polgármester:
A Civil Szervezetek Háza akadálymentesítéséhez kapcsolódó beltéri ajtók és a napelemes rendszerek
költségkorláton felüli részét sajnos be kell vállalnunk önerőként, azt a pályázatból nem tudjuk
finanszírozni. Ennek összege 1.201.481 Ft., amelyet javaslok a tartalékból biztosítani.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett az elmondottakkal
és következő határozatot hozta:

69/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testülete a „TOP-3.2.1-16-NG1-2017-
00043” című nyertes projekt megvalósítása mellett dönt.

- A projekt címe: Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése Nógrádon
- A projekt megvalósítási helyszínének pontos címe: 2642 Nógrád, Szondi György u.
23., 2642 Nógrád, Szondi György u. 27.
- A projekt megvalósítási helyszínének helyrajzi száma: Hrsz.: 250/3, Hrsz.: 243
- A projekt összes költsége: 77 024 982 Ft
- A projekt elszámolható költsége: 75 823 501 Ft
- A projekt teljes költségére vonatkozó önkormányzati önerő (saját forrás): 1 201 481 Ft
- A projektben szereplő támogatás összege: 75 823 501 Ft

Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra vonatkozóan, hogy az önkormányzati önerő
összegét a költségvetésében elkülöníti.

Határidő:  2019. december 31.
Felelős: polgármester

- Tillik Ferenc kérelme

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Itt  a  Hunyadi  utcában  a  templommal  szemben  van  egy  terület,  ami  négy  telket  foglal  magába.  Ez
tartalék intézményi területként került bejelölésre a rendezési tervben. Ez azt jelenti, hogy, az
önkormányzat – megvásárlás esetén – közcélú létesítmény építését engedélyezhetné oda.
A négy telekből az egyiket már megvásárolta Tillik Ferenc és megkereste az önkormányzatot, hogy
nyilatkozzon arról, hogy fenn akarja-e tartani ezt a területet, mint tartalék intézményi terület. Ha nem
akarjuk megtartani, akkor főépítésszel kell egyeztetni az ügyben, hogy milyen eljárás során módosítható
a rendezési terv, természetesen a kérelmező költségén.

A jegyző ezután felolvassa a kérelmet, és körbe adja a térképet, amelyen be van jelölve az említett
terület.

21 óra 50 perckor Horváth Erzsébet óvodavezető elhagyja az üléstermet.
Piroska János alpolgármester:
Végül is ez egy frekventált hely. Ha a későbbiekben az önkormányzatnak helyre lesz szüksége, akkor
tulajdonképpen nem szabad megfosztani a lehetőségtől.

Zverkó Pál képviselő:
Ha úgy dönt az önkormányzat, hogy kell a terület, akkor mi történik? Meg kell venni a tulajdonostól?

Piroska János alpolgármester:
Igen.
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Zverkó Pál képviselő:
Nem értem itt a tulajdoni viszonyokat. Hogy veszi meg valaki, ha az önkormányzatnak ehhez még köze
van?

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Megvenni megveheti, csak nem építkezhet rá.

Zverkó Pál képviselő:
Akkor meg minek?

Kelemen Gyuláné képviselő:
Ha úgy nyilatkozunk, hogy nem kell, akkor ki viseli a módosítás költségeit?

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Azzal a feltétellel mondanánk le róla, hogy ő viseli az ezzel járó költségeket.

Piroska János alpolgármester:
További információt kell kérni a kérelmezőtől, hogy milyen szándéka van a terület további
hasznosítására vonatkozóan. Körbe kell ezt járni rendesen, halasszuk el a döntést. Nézzetek utána a
Földhivatalnál, hogy vannak a bejegyzések, hogy vannak a telekhatárok, milyen előnyünk/hátrányunk
származhat belőle stb. Nyilatkozzon a kérelmező, hogy neki mi a szándéka a területtel.

A  testület  a  javaslattal  egyhangúlag,  6  igennel,  0  ellenszavazattal  és  0  tartózkodással  a  következő
határozatot hozta:

70/2019.(VIII.27.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád 340 hrsz-ú
ingatlantulajdonos kérelme ügyében a döntést elnapolja. a testület az ügy
elbírálásához további információk beszerzését tartja indokoltnak, pl. mit lehet itt
építeni, ha fennmarad a jelzés.
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy nyilatkoztassa a kérelmezőt, hogy milyen
építkezési szándékai vannak a területen.

Határidő: 2019. szeptember 15.
Felelős: polgármester

Napirend utáni hozzászólások:

Rottek Ferenc érdeklődő állampolgár:
Néhány évvel ezelőtt adtam az önkormányzat Tájházának egy lovaskocsit. Erre most lenne egy vevő,
aki hétvégén megnézné és el is vinné. 250.000 Ft-ot adna érte, de én  - amennyiben az önkormányzatot
érdekli – 200.000 Ft-ért az önkormányzatnak adnám.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Mi azt hittük, hogy ajándékba adtad nekünk. Jelen pillanatban nincs rá 200.000 forintunk. Megkérdezem
a Szlovák Önkormányzatot, hogy tudnak-e nekünk ebben segíteni és csütörtökig választ adok neked.

Rottek Ferenc érdeklődő állampolgár:
Rendben.
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22 óra 28 perckor Papp László, Pintér Ferenc és Varga Richárd érdeklődő állampolgárok távoznak az
ülésről.

Rottek Ferenc felvetette, a telkével és rendezési tervvel kapcsolatos problémáit, elképzeléseit.
A jegyző válaszolt az általa felvetett kérdésekre, tájékoztatta az ügyfelet az előírásokról, a szükséges
eljárásokról.
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, Szórágy Gyuláné polgármester megköszönte az aktív
részvételt és az ülést 22 óra 50 perckor berekesztette.

k.m.f.

Szórágy Gyuláné Árpásné Schlenk Judit
                                       polgármester         jegyző

 Kelemen Gyuláné                                      Villányi Péterné
    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő


